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 NAGYRÁBÉI POLGÁRŐR EGYESÜLET 

BESZÁMOLÓJA 

2020. évben elvégzett munkájáról 

 

 

Tisztelt Képviselő-testület! 

 

A 2020-as esztendő a Nagyrábéi Polgárőr Egyesület 14-éves történetének 

legnehezebb, legveszélyesebb éve volt. A vírushelyzet miatt csak kapkodtuk a 

fejünket, és nagyon nehezen tudtuk eldönteni, hogy hogyan tudjuk ellátni a 

szolgálatainkat.  Természetesen most is menetrend szerint érkeztek az OPSZ 

felkérések, elnöki levelek, amelyekben még több közterületi jelenlétre, a rendőri 

feladatokra szakosított szervek segítésére, valamint karitatív feladatokban történő 

helytállásra kértek fel bennünket. Mindezt úgy, hogy az egyesületünk tagjainak 

életét, testi épségét az indokoltnál jobban ne veszélyeztessük, úgymond a 

kelleténél ne vállaljunk nagyobb kockázatot. Ki lehet jelenteni, hogy a 

PANDÉMIA, a KORONAVÍRUS, a kormány által kihirdetett 

VÉSZHELYZET, KIJÁRÁSI KORLÁTOZÁS alaposan megváltoztatta az 

Egyesületünk életét, a napi rutint, a szolgálat ellátás módját. 
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Míg a településen működő civil szervezetek jó része felfüggesztette 

tevékenységét, addig az egyesületünk tagjai a helyzetelemzést követően rátettek 

még egy lapáttal az eddigi teljesítményükre, és azt keresték, hogy hol, kinek és 

miben tudnak segíteni. Minden naptári napra tudtunk polgárőr szolgálatot 

szervezni, mindezt úgy, hogy az egyesületünk gerincét jelentő 65 év feletti 

veszélyeztetett korosztály, belátva az óriási kockázatot – néhány hónapig nem 

teljesített járőrszolgálatot. A pandémia ideje alatt a karitatív munka 

felértékelődött, központba került a veszélyeztetett korosztály segítése, védelme, 

szociális gondozása. Új fogalmakkal kellett megismerkednünk: kijárási 

korlátozás, bevásárlási sáv, csoportosulási tilalom, melyek ellenőrzéséből jócskán 

kivettük a részünket. A Nagyrábéi Polgárőr Egyesület tagjai ebben a veszélyes 

időszakban is, saját egészségüket sem kímélve helyt álltak. Polgárőr vezetőként 

csak „Hétköznapi hősökként!” emlegetem egyesületünk tagjait, amely jelző 

remélhetőleg a 2020. évi tevékenységünket értékelő beszámolómból 

visszaigazolást nyer.  

 

Tisztelt Képviselő-testület! 

2007. február 27-én volt pontosan 14 éve, hogy megalakítottuk a Nagyrábéi 

Polgárőr Egyesületet. A polgárőr törvényben megfogalmazott céloknak 

megfelelően kiemelt alap- és kiegészítő feladatunknak tekintjük továbbra is az 

Nagyrábé község közigazgatási területén élő emberek közbiztonságának, 

vagyonvédelmének biztosítását, bűnmegelőzési-, közlekedésbiztonsági, 

természet- és környezetvédelmi feladatok ellátását, valamint az egyesületünk 

működési területén közbiztonsági, bűnmegelőzési célú álló-mozgó figyelő-, 

illetve közterületi járőr- és jelzőőri szolgálat működtetését. Az Egyesület az 

értékelési időszakban is a polgárőrségről szóló – többszörösen módosított – 2011. 

évi CLXV. törvényben, (továbbiakban: polgárőr törvény) valamint a polgárőrség 

szolgálati és etikai szabályzatában megfogalmazott előírások, és a korábbi 

Közgyűlésünkön - ellenszavazat nélkül elfogadott - majd a törvényi változások 

miatt több esetben módosított Alapszabályunkban foglaltaknak megfelelően 

folytatta tevékenységét. Működésünk során együtt dolgoztunk Nagyrábé 

Nagyközség Önkormányzatával, a Püspökladányi Rendőrkapitányság 

munkatársaival,  valamint azokkal a bűnmegelőzésben érdekelt szervezetekkel,  

 



 

- 3  - 

 

intézményekkel, melyekkel a közös tevékenységünket együttműködési 

megállapodások megkötésével rögzítettük.  

A munkatervünkben kitűzött feladatokat, amelyben elsősorban a településünk 

közterületén és külterületén elkövetett vagyon elleni bűncselekmények 

megelőzésére koncentráltuk, igyekeztünk magas színvonalon teljesíteni, mellyel 

jelentősen hozzájárultunk Nagyrábé község közbiztonságának 

megszilárdításához, a bűnözés visszaszorításához. Mára elértük, hogy Nagyrábé 

egy élhető, fejlődő és biztonságos településnek számít nemcsak Hajdú-Bihar 

megyében, de országos tekintetben is. A községünk lakóinak szubjektív 

biztonságérzete nagyon jó, ez minden statisztikai mutatót messze felülír!   

Egyesületünk önként vállalt bűnmegelőző tevékenysége nélkülözhetetlenné vált 

a köz- és közlekedésbiztonság fenntartásában, és a Püspökladányi 

Rendőrkapitányság, valamint a Nagyrábé Községi Önkormányzat 

tevékenységének támogatásában is. A közterületen kifejtett aktív és hatékony 

működésünkkel a Polgárőrség a rendőrség nélkülözhetetlen és megkerülhetetlen 

partnerévé vált. Küldetésünknek tekintjük a „KÖZJÓ” előmozdítását, a 

közbiztonság további javítását és megszilárdítását. Jogosan fogalmazódik meg 

bennünk az a logikus kérdés, hogy: Vajon tudunk-e tovább fejlődni, az elért 

kiváló eredményeinket meg tudjuk-e tartani? Ezek a kérdések az értékelésünk 

elkészítésekor minden alkalommal felmerülnek bennünk. 

 A szolgálati naplónkba, és a kapcsolódó nyilvántartásokba az értékelési 

időszakban bevezetett adatok ismeretében kijelenthetem, hogy egy munkában 

gazdag, eseményekben és eredményekben bővelkedő, gondoktól sem mentes év 

van mögöttünk. Az eredményeink ismeretében összességében kijelenthetjük, 

hogy az Egyesületünk életében a 2020-as esztendő is pozitív végkicsengésű, 

tekintettel arra, hogy a bűnügyi statisztika, ha csekély mértékben is, csökkenő 

tendenciát mutat.  

Természetesen ezt a pozitív eredményt nem szeretnénk csak az egyesületünk jó 

színvonalon végzett bűnmegelőző tevékenységének tulajdonítani. Ez közös 

munka volt, melyhez nagyban hozzájárult a Püspökladányi Rendőrkapitányság 

munkatársainak, Nagyrábé Községi Önkormányzata, a Körzeti Megbízottnak 

tevékenysége, valamint a lakosság egy meglehetősen csekély számának a 

közterületen egész évben kifejtett aktivitása. Örömmel tapasztaljuk, hogy egyre 

több a lakossági bejelentés, ha valami szokatlan jogellenes cselekményt, vagy  
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ennek gyanúját észlelik a településünkön. (A szomszéd már megint valamivel 

füstöl a kertben, hangosan hallgatják a zenét, sokat ugat a kutya stb.  

A Nagyrábéi Polgárőr Egyesület egy nagyon jól szervezett, jól működő civil 

szervezet, olyan megbízható tagokkal, akik évek óta elhívatottan végzik a 

bűnmegelőző és azzal összefüggésben egyéb hasznos tevékenységüket és kiváló 

eredményeket érnek el, amelyre - joggal - nagyon büszkék kell, hogy legyünk. 

 

Szervezeti és működési ügyek 

A mögöttünk hagyott esztendőkben meglehetősen sok feladatunk volt az 

igazgatás terén is. Amikor erre a jogszabályok lehetőséget adtak, tartottunk 

polgárőrgyűlést, illetőleg 3 alkalommal sort kerítettünk az elnökségi ülések 

megtartására is, ahol 5 határozatot hoztunk. A megtartott havi értekezleteinken 

részletesen ismertettük az eltelt hónap eseményeit, illetőleg a Püspökladányi 

Rendőrkapitányság Vezetőjétől, a Biharnagybajomi Rendőrős Parancsnokától és 

amikor meg tudott jelenni a Körzeti megbízottól, valamint az Országos, és a 

Hajdú-Bihar Megyei Polgárőr Szövetségtől kapott iránymutatások alapján 

igyekeztünk felkészülni az elkövetkezendő hónap aktuális feladataira. A 

vészhelyzet ideje alatt elsősorban írásban, de nagyon sok esetben telefonon 

tájékoztattuk az egyesület tagjait a bekövetkezett változásokról, a szolgálat ellátás 

mikéntjéről, illetőleg minden olyan körülményről, amelyek fontosak lehetnek a 

bűnmegelőzés eredményes végrehajtása során. Ha valamilyen jogellenes 

cselekmény történt a közterületen, igyekeztünk arra azonnal reagálni. 

Átszerveztük a szolgálatainkat.  

A Püspökladányi Rendőrkapitányság vezetésével, munkatársaival szoros és 

példaértékű a munkakapcsolatunk. Minden, a számunkra megismerhető 

információt időben megkapunk, amellyel nagymértékben segítik a munkánkat.  

Kapcsolatunk a kölcsönös bizalomra épül, partnernek tekintenek bennünket, 

szükség esetén kérik, igénylik a segítségünket. A segítségünk gyors, szakszerű és 

célravezető, végső soron a közbiztonságot szolgálja.  

Ugyanez a jó kapcsolat és együttműködés jellemzi az Országos Polgárőr 

Szövetséggel, a Hajdú-Bihar Megyei Polgárőr Szövetséggel, valamint a  

 



 

 

Nagyrábéi Polgármesteri Hivatallal való kapcsolatunkat is, amely egyesületünk 

zökkenőmentes működését biztosította, és remélhetőleg biztosítja a jövőben is.   

Egyesületünk működése szempontjából kiemelt jelentőségű a stratégiai és 

szakmai partnerszervezetekkel történő együttműködés és a közös járőrszolgálatok 

ellátása is. 

 

 

2020. év eseményei 

 

Szeretnék megemlíteni néhány statisztikai adatot, amelyek alapján jól meg lehet 

ítélni egyesületünk által az elmúlt esztendőben elvégzett feladatok sokszínűségét.  

• az őrző, figyelő, járőr és az egyéb szolgálat az elmúlt esztendőben pontosan 

250 eset, 1.700 óra volt, amely nem tartalmazza az értekezletekre, 

továbbképzésekre fordított időt. Ezzel együtt egyesületünk közel 10.000 

szolgálati órát teljesített a bűnmegelőzés területén. Önállóan 7500 

szolgálati órát, míg rendőrséggel közösen 168 szolgálati órát teljesítettünk 

a közterületen. A közel 170 óra egy meglehetősen torzított szám, mivel ide 

soroljuk azokat a szolgálatokat is, amelyeknél ugyan külön gépkocsival, de 

a településen belül közösen teljesítünk bűnmegelőző járőr- vagy adott 

esetében figyelőszolgálatot. Statisztikai adatok hiányában továbbra sem 

tudjuk, hogy a végrehajtott ellenőrzéseinkkel hány tervezett 

bűncselekményt, rongálást, akadályoztunk meg, hiszen a járőr- és 

figyelőszolgálat következményeként meg nem történt bűnesetekről nem 

vezetünk statisztikát. Tisztában vagyunk vele, hogy az a biztonság, amelyet 

a polgárőr szolgálatunkkal adunk, továbbra is rendkívül fontos a nagyrábéi 

lakosoknak, még ha a facebookon néhányan egészen másként látják, vagy 

szeretnék látni a valóságot.   

 

• szolgálataink során a helyi körzeti megbízottal az intézkedésekor segítséget 

nyújtottunk, illetőleg több esetben adtunk részére jelzést, amennyiben a 

szolgálataink alatt vagy azon kívül valamilyen jogsértő cselekmény 

elkövetését tapasztaltuk. A járőrözéseink alatt gyanúsan közlekedő, vagy 

céltalanul portyázó személyeket, illetőleg személygépkocsi rendszámokat 

feljegyezzük a szolgálati naplónkba, és az adatokat a polgárőrgyűléseken 

átadjuk a körzeti megbízott Úr részére. Pozitívan értékeljük, hogy az  

 



• általunk szolgáltatott adatok alapján már több bűncselekmény elkövetőjét 

sikerült felkutatni és eljárás alá vonni.  

 

• községünk területén lévő szórakozó- és vendéglátóhelyek nyitva tartását a 

járőrszolgálataink során rendszeresen ellenőriztük.  

 

• a korábbi évek hagyományait követve az év végi ünnepekkel 

kapcsolatosan fokozott polgárőr szolgálatokat teljesítettünk, melyet 

Adventi Őrjáratnak neveztünk el. Bronz-, ezüst-, és aranyvasárnapokon 

elsősorban a községünk központjában láttunk el figyelőszolgálatot, de a 

középületek biztonságának megóvására is nagy hangsúlyt fektettünk. 

Amennyiben idegen, portyázó autót, vagy látszólag céltalanul várakozó 

idegen személyeket, engedély nélküli házaló kereskedőket láttunk feltűnni 

településünkön, segítséget kértünk a Püspökladányi Rendőrkapitányság 

szolgálatvezetőjétől, aki intézkedett a személyek soron kívüli ellenőrzésről.  

 

• a Hajdú-Bihari Naplóban, Polgárőr Magazinban, Közösségi oldalunkon, 

valamint a helyi újságban is rendszeresen tájékoztattuk községünk 

lakosságát az eltelt időszak eseményeiről.  Az áldozattá válás 

megakadályozása érdekében felhívásokat tettünk közzé, melyben fokozott 

óvatosságra intettük a lakosokat.  

 

• köszönetünket fejezzük ki a körzeti megbízottnak Kovács Attila Úrnak a 

tartalmas közös szolgálatokért.  

 

 

Tisztelt Képviselő-testület!                   

 

A fenti eredményeket csak lelkiismeretes és aktív munkával, fokozott 

ellenőrzésekkel, és eredményes együttműködéssel tudtuk elérni. Ezt saját 

elhatározásból, önként, önzetlenül, minden ellenszolgáltatás nélkül tesszük.  

Sajnálatos tény, hogy a korábbi években több polgárőrünk döntött úgy, hogy 

felfüggeszti a polgárőr tevékenységét, (Évek óta nem teljesítenek szolgálatot!)  

Pozitívumként értékelhető, hogy Tiszai Imre személyében 1 fő új belépőnk is 

volt.  

Jelenleg az Egyesületünk taglétszáma 35 fő, melyből sajnos betegség, családi 

problémák, munkahelyi elfoglaltság, továbbtanulás és egyéb, meg nem nevezett  

 



 

 

okok miatt nem minden tagunk tudja vállalni a havi 1 szolgálatot (15 fő), illetőleg 

az OPSZ által javasolt 180-200 szolgálati órát.  

 

 Etikai helyzet: 

 

Az értékelési időszakban Egyesületünk tagjai nem követtek el, olyan jellegű 

fegyelemsértést, amely miatt etikai eljárást kellett volna kezdeményeznünk az 

OPSZ Etikai Bizottságánál!  

 

Tisztelt Képviselő-testület! 

 

Az egyesület gazdálkodása 

 

A Polgárőr Egyesület 2020. évi gazdálkodásával kapcsolatban az alábbiakról 

szeretném, tájékoztatni a tisztelt képviselő testületet:  

Egyesületünk a rendelkezésére álló pénzeszközökkel a Közgyűlés által 

jóváhagyott költségvetés alapján, a mindenkor hatályos pénzügyi, számviteli 

szabályok rendelkezései szerint gazdálkodik. A gazdálkodásunk 

szakszerűségének és törvényességének érdekében az Egyesületünk Gyengéné 

Timi személyében könyvelő-számviteli szakember, közreműködését veszi 

igénybe.  

Az Egyesületünk elmúlt évi gazdálkodására is a takarékosság, a támogatások 

észszerű felhasználása és célszerűség volt a jellemző. Felügyelő Bizottsága az 

elmúlt évben két esetben vizsgálta felül a civil szervezetünk működését és 

gazdálkodását, melynek során jogsértést, vagy az Egyesületünk érdekeit sértő 

eseményt, illetőleg mulasztást nem állapítottak meg. Az elmúlt évben is láthatóan 

sokat kellett dolgoznunk, hogy az egyesületünknek létjogosultságot, illetve 

támogatókat szerezzünk. A szervezetünknek szerény az önálló vagyona, ezért 

tevékenységünket, a Nagyrábéi Önkormányzat, az OPSZ. valamint a pályázati 

lehetőségek maximális kihasználása révén tudjuk ellátni. 

 

 



 

 

Bevételek: 

 

2020. évet - a Házipénztárunk adatai szerint – 184.045,- Ft, maradványösszeggel 

nyitottuk meg. A Nagyrábéi Önkormányzat a működési költségeink fedezésére 

összesen 201.000- Ft-ot kaptunk.  

 

Az Önkormányzaton kívül: 

OPSZ. támogatás: 342.800 Ft.  

OPSZ. cégautó adó: 105.600 Ft. 

Összesen: 649.400 Ft. 

támogatta a bűnmegelőzés érdekében kifejtett önkéntes társadalmi 

tevékenységünket, amelyért köszönetünket fejezzük ki.  

 

A bevételek között szerepel még az Országos Polgárőr Szövetség működési 

támogatásaként átutalt 105.600,- Ft, +342.800,- Ft, melyekből a működésünkkel 

kapcsolatban felmerült egyéb költségeinket, felmerült kiadásainkat, illetve a 

szolgálati személygépkocsi fenntartásával és üzemeltetésével kapcsolatos 

kiadásainkat fedeztük. A kamatbevételünk mindössze 0,-Ft volt az évben. 

Sikeresen pályáztunk a Magyar Falú eszközbeszerzési programjában melyen 

egyesületünk 1.498.000,- Ft. pénzösszeget nyert. Az eszközök beszerzése 

megtörtént az elszámolás folyamatban. 

A pályázati pénzből az egyesület magasabb szintű szolgálat ellátásához az alábbi 

eszközök kerületek beszerzésre: 

1.db laptop. 

1.db. videokamera, 

2.db. kerékpár, 

3.db nagy teljesítményű elemlámpa, 

 



 

 

2.db. személygépkocsira szerelhető nagy teljesítményű kereső lámpa, 

8.db. Motorola típusú kézi rádió adó-vevő, 

1.db. rendezvény sátor, 

4.db sörpad, 

2.db sörasztal, 

1.db ozongenerátor. 

 

Kiadások: 

2020. évben az előző évekhez hasonlóan a kiadásaink nagy részét a működési 

költségek teszik ki, de voltak beszerzéseink is, amelyek tovább növelték az 

Egyesületünk szerény vagyonát. 

A teljesség igénye nélkül az elmúlt esztendőben 

nagyobb kiadásink az alábbiak szerint alakultak: 

 

  

Irodaszer nyomtatványok: 22.470,-Ft 

Személygépkocsi üzemanyag költsége: 

Személygépkocsi biztosítás: 

300.000,-Ft 

             

108.690,-Ft  

Személygépkocsi javítási és fenntartási költség: 25.000,-Ft 

Egyéb fenntartási költség: 

Egyéb működési szolgáltatás:            

233.990,-Ft 

79.079,-Ft 

Formaruha beszerzése: 170.000,-Ft 

Cégautó adó: 

 

105.600,-Ft 

               



 

 

Banki költség: 

 

 

33.779,-Ft 

Reprezentációs költségek: 

Értékcsökkenési leírás: 

Hatósági díj: 

Tárgyi eszközök beszerzése: (gumiabroncs)                                                 

0,-Ft 

0,-Ft 

0,-Ft 

0,-Ft 

Pályázati költség és szolgáltatás:                                                 1.498.000,-Ft   

 

A fenti adatokból jól érzékelhető, hogy Egyesületünk működéséhez szükséges 

feltételek rendelkezésünkre álltak, tekintettel arra, hogy továbbra is 

figyelemreméltó a forrásteremtő képességünk. Az elmúlt évben egy pályázatot 

nyújtottunk be.  

Egyesületünk technikai ellátottsága jónak értékelhető, hiszen rendelkezünk 1 db 

szolgálati személygépkocsival, 1 db szolgálati segédmotoros-kerékpárral, 2 db 

szolgálati kerékpárral, szolgálati formaruhákkal, valamint 8. db nagy kézi adó-

vevővel. Rendelkezünk szolgálati személygépkocsiba beépített fedélzeti 

kamerával, és az ügyvitelünk számára nélkülözhetetlen informatikai eszközökkel 

is.  

 

Tisztelt Képviselő-testület! 

„Rendkívüli teljesítmény, rendkívüli körülmények között!” 

 

A Nagyrábéi Polgárőr Egyesület tagjai az elmúlt évben nagyon sokat dolgoztak, 

mondhatni rendkívüli körülmények között! Járőröztek, megfigyeltek, kerestek, 

sok-sok éjszakát töltöttek szolgálatban. Sokszor autóval, de volt, hogy 

kerékpárral, de ha szükség volt rá gyalog is, és most ÉRTÉKELÜNK!   

 

 

 



 

 

A közbiztonsági szakemberek, a községünk lakossága, de a polgárőrség 

véleménye szerint is a községünk közbiztonsági helyzete kimondottan jónak 

értékelhető, amely eredményt a jövőben is szeretnénk megtartani.  

 

Zárszóként engedjétek meg, hogy az Egyesületünk elnöksége nevében ismételten 

köszönetemet fejezzem ki a 2020. évben kapott Önkormányzati támogatásért és a 

Képviselő-testület minden tagjának eredményes és sikeres munkát kívánjak! 

 

Nagyrábé, 2021. április 30. 

 

                                             a Nagyrábéi Polgárőr Egyesület Elnöksége nevében  

                                                                

                                                                              Kovács József 

                                                                             egyesületi elnök 

 


